
 
Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite Fölin kaupunkipyöräjärjestelmään 
liittymisestä 
 
Kaupunginvaltuusto 10.10.2022 § 116  
  
 Valtuutettu Emma Lindqvist jätti seuraavan aloitteen: 
 

”Turku aloitti toukokuussa 2018 parin vuoden 
kaupunkipyöräjärjestelmäkokeilun, joka toteutettiin osana Fölin palveluja. 
Föli-fillarit eli Föllärit ovat yhteiskäyttöpyöriä, joita löytyy pyöräasemilta 
ympäri Turkua.  
 
Tänä vuonna Turku vaihtoi kaupunkipyörien toimittajaa, ja entistä ehompi 
ja helppokäyttöisempi vuokrausjärjestelmä on innostanut käyttäjiä 
vuokraamaan pyöriä entistä enemmän. Yle uutisoi syyskuussa, että alle 
kaksi kuukautta kauden alkamisesta vuokrauksia tehtiin jo yli tuhat 
päivässä. Turun kaupungin mukaan kaupunkipyörillä oli rekisteröityjä 
käyttäjiä syyskuussa n. 4 500. 
 
Raision kaupunki selvitti vuonna 2018 Föli-fillarikokeiluun liittymistä, mutta 
päätös liittymisestä päätettiin jättää tehtäväksi vasta, kun kokeilusta on 
kertynyt tarpeeksi kokemuksia. Lopulta asia jäi kokeilun päätyttyä 
unholaan. 
 
Me Raision Vasemmiston valtuutetut esitämme, että Raision tulisi selvittää 
uudelleen kaupunkipyöräjärjestelmään liittymistä. 
 
Raisiossa 10.10.2022 
 
Emma Lindqvist Aarre Lehtonen 
Juha Jormanainen Eveliina Tyyskänen 
Jukka Rantala Janne Laulumaa 
Aleksi Suro  Evert Grönblom 
Hans Våg  Jari Pulkkinen 
Vesa Parantainen Jani Suominen 
Pirita Efe” 

    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
 
Kaupunginhallitus 17.10.2022 § 348  
  
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen infralautakunnan ja 

kaupunkikehitysjaoston valmisteltavaksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunkikehitysjaosto 08.04.2024 § 25  
  
 Valmistelijat: tekninen johtaja Timo Oja ja kaupunkikehitysjohtaja Samu 

Mattila, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 



Valtuutettu Emma Lindqvist ym. valtuutetut jättivät aloitteen koskien Fölin 
kaupunkipyöräjärjestelmään liittymisestä. Aloitteessa esitetään Raision 
liittymistä mukaan järjestelmään. 
 
Vastaavanlainen aloite on viimeksi jätetty ja käsitelty Raisiossa vuoden 
2018 aikana. Tuolloin aloitevastauksessa päädyttiin odottamaan Turun 
kokeilun tuloksia ennen päätöksentekoa Raisiossa. 
 
Föli on toteuttanut kaupunkipyöräjärjestelmän sekä sen toimittajan 
uudelleenkilpailutuksen vuoden 2022 aikana ja palvelu on käytössä 
Turussa. Samassa yhteydessä myös Raision kaupunkia lähestyttiin 
osallistumisehdotuksella kilpailutukseen. Fölin kaupunkipyöräjärjestelmään 
liittyminen on ollut mukana Raision talousarviovalmistelussa sekä 
talousarviokeskusteluissa niin vuosina 2022 kuin 2023, muttei ole noussut 
mukaan lopullisiin talousarvioehdotuksiin. 
 
Vuoden 2022 lokakuussa saadussa Fölin ehdotuksessa tarjottiin Raision 
kaupungille optiota kesäkauden (1.4.–31.10.) pyöräjärjestelmästä yhteensä 
50 pyörän ja 10 aseman osalta. Paketin hinnaksi arvioitiin tuolloin 6.850 
euroa kuukaudessa (alv. 0 %), ollen kesäkauden koko ajanjaksolta 
yhteensä 47.950 euroa (alv. 0 %). Fölin kaupunkipyöräjärjestelmän option 
käyttömahdollisuus on jo umpeutunut, joten hintatieto on vain suuntaa-
antava. 
 
Raision alueella toimii tätä nykyä jo kolmatta vuotta yksityinen 
palveluntarjoaja, joka tarjoaa sähköpotkulautojen vuokrausta sekä 
isommissa kaupungeissa myös sähköpolkupyörien vuokrausta. Aikaisempi 
valmistelu asian tiimoilta on ohjannut polkupyöräjärjestelmien 
toteuttamisen Raisiossa vahvasti kaupalliselle pohjalle, jolloin kaupunki ei 
ole subventoinut palvelun toteuttamista Fölin eikä muidenkaan toimijoiden 
järjestelmiin. 
 
Mahdollinen Fölin kaupunkipyöräjärjestelmään liittyminen edellyttää 
järjestelmän sopimuskaudessa soveltuvaa liittymisajankohtaa, päivitettyä 
sopimustarjousta sekä päätöksentekoa osana kaupungin talousarviota. 
Kaupunki pyytää Föliltä päivitetyn tarjouksen järjestelmästä sekä ottaa 
järjestelmään liittymisen vaihtoehtona mukaan osaksi 
talousarviovalmistelua. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
 

Päätösehdotus Kaupunkikehitysjaosto antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan 
vastauksen. 
 

Päätös         Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Infralautakunta 16.04.2024 § 37  
  
 --- 

 
Esittelijä Tekninen johtaja Timo Oja 

 
Päätösehdotus Infralautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 29.04.2024 § 146  



   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee 

aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuun 
käsitellyksi.   
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 03.06.2024 § 51    
1816/08.01.00/2022    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee 

aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuun 
käsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 


